

## Job Overview

## نبذة عن الوظيفة

اجراء الفحوصات على عينات التربة، وتطبيق ممارسات صيانة التربة، وتحليل مشاكل المحافظة على الأرض، وإجراء المسوحات على الأراضي، وغيرها من الأعمال المرتبطة بالتخصص.

Soil testing, application of soil conservation practices, analysis of land conservation problems, land surveys and other related work.

## Job

## فرص العمل

قسم التربة او البيئة بالمؤسسات الحكومية أو الخاصة، والمختبرات، والمؤسسات التعليمية.

Soil or environmental department in governmental or private organizations, laboratories and educational institutions.



## أخصائي تربة Soil Specialist

التخصص الدراسي المناسب  
Education

بكالوريوس علوم زراعية  
تخصص الأراضي والمياه

Bachelor of  
Agricultural Science  
specializing in Land

## Job Overview

## نبذة عن الوظيفة

تحديد برامج التغذية العلاجية التي تتناسب مع الحالات المرضية أو برامج تخفيف الوزن، وتشخيص حالات حساسية الطعام، ومتابعة الأغذية الخاصة التي يتناولها المرضى، وتوعية المجتمع بأهمية التغذية السليمة لمحاربة السمنة وداء السكري وامراض القلب.

Identify therapeutic nutrition programs that are suitable for disease or weight loss programs, diagnose food allergies, monitor the special foods for patients, and educate the community about the importance of proper nutrition to combat obesity, diabetes and heart diseases.

## Job

## فرص العمل

في المستشفيات ومراكز الرعاية الصحية، والتسويق، والتعليم، والبحوث في القطاعين الحكومي والخاص، والمشاريع المتوسطة أو الصغيرة المعنية بالتغذية الصحية.

In hospitals and health care centers, marketing, education, researchers in public and private sector and in small or medium-sized health nutrition projects.



## أخصائي تغذية

## Nutritional Science Specialist

## التخصص الدراسي المناسب Education

## بكالوريوس علوم التغذية

## Bachelor of Nutrition Science

## Job Overview

## نبذة عن الوظيفة

تخطيط المساحات الخارجية وتصميمها وإدارتها، ويشمل ذلك المساحات المفتوحة العامة، والمساحات الخضراء، والحدائق العامة والخاصة، والمنتزهات، والأسواق، والشواطئ، وكذلك المساحات الصغيرة والشوارع. والإلمام بأنواع الأشجار والنباتات المحلية ومواسم زراعتها وطرق صيانتها.

Outline planning, design and management of public open spaces, green spaces, public and private parks, shopping centers, beaches and streets. Knowledge of types of trees, local plants, seasons of cultivation and maintenance

## Job

## فرص العمل

العمل في قسم التصميم بالمؤسسات الحكومية والخاصة، والمشاريع السكنية، والمدارس، والمشاريع السياحية والترفيهية، ومشاريع البنية التحتية فيما يخص تخطيط المساحات الخارجية وتصميمها وإدارتها، وكذلك في المؤسسات التعليمية.

Work in the design department of governmental and private institutions, residential projects, schools, tourism and leisure projects, and infrastructure projects in the planning, design and management of external spaces, as well as in educational institutions.



مصمم حدائق

Landscape Designer

التخصص الدراسي المناسب  
Education

بكالوريوس عمارة البيئة  
أو بكالوريوس العلوم الزراعية

Bachelor of Landscape  
Architecture  
or Bachelor of Agricultural  
Sciences

## Job Overview

## نبذة عن الوظيفة

مراقبة المحاصيل من الآفات الزراعية ومكافحتها، تطبيق حزم الإدارة المتكاملة لمكافحة الآفات، والتوعية بالاستخدام الأمثل للمبيدات في الأنشطة الزراعية، وتجميع البيانات عن الآفات الحشرية والأمراض النباتية، وإعداد تقارير ودراسات عنها.

Control the crops against agricultural pests, implement integrated pest management solutions, spread awareness on the optimal use of pesticides in agricultural activities, compile data on pests and plant diseases and prepare reports and studies.

## Job

## فرص العمل

في المؤسسات الحكومية المعنية، ومزارع الإنتاج النباتي، وشركات المبيدات والأسمدة، وأقسام التكنولوجيا الحيوية، ومناحل العسل، والمختبرات.

In relevant governmental organizations, plantation farms, pesticide and fertilizer companies, biotechnology departments, beekeeping, and laboratories.



## أخصائي وقاية النبات Plant Protection Specialist

التخصص الدراسي المناسب  
Education

بكالوريوس العلوم الزراعية  
تخصص وقاية نبات

Bachelor of  
Agricultural Sciences  
specializing in Plant

## Job Overview

## نبذة عن الوظيفة

المحافظة على صحة الحيوان من خلال تقديم الخدمات البيطرية الوقائية والعلاجية، وإجراء الاختبارات المخبرية، وتشخيص الأمراض ووصف العلاج، وإجراء البحوث والدراسات البيطرية، وغيرها من الأعمال المرتبطة بالتخصص.

Maintain animal health through the provision of preventive and curative veterinary services, carry laboratory tests, diagnose diseases, treatment descriptions, veterinary studies and research and other related tasks.

## Job

## فرص العمل

مختبرات التشخيص البيطري في القطاعين الحكومي والخاص، والعيادات البيطرية، ومزارع الألبان، ومزارع الدواجن، ومزارع تربية الحيوانات.

Veterinary laboratories in the public and private sectors, veterinary clinics, dairy farms, poultry farms and animal



بيطري

Veterinary

التخصص الدراسي المناسب  
Education

بكالوريوس العلوم  
البيطرية  
Bachelor of Veterinary  
Science.

## Job Overview

## نبذة عن الوظيفة

يسعى المهندس الزراعي نحو إدخال التكنولوجيا الحديثة في مجال الانتاج الزراعي وادارة الموارد الطبيعية، والتأكد من ملائمة التكنولوجيا مع الظروف المحلية للمزارعين وإمكانياتهم لتحسين الانتاج، ويعمل على تطوير العمليات الزراعية المتعلقة بالمشاريع الزراعية والتجميلية والتشجير، بالإضافة إلى المهارات الإدارية للمشاريع الزراعية.

The agricultural engineer seeks to introduce modern technology in the field of agricultural production and management of natural resources, to ensure that technology is compatible with the local conditions of farmers and their potential to improve production, and to develop agricultural operations related to agricultural projects and beautification afforestation, as well as agricultural project's administrative skills.

## Job

## فرص العمل

القطاع العام والخاص المعني بالإنتاج الزراعي، والتصنيع الغذائي، والمعدات الزراعية، وعمليات ما بعد الحصاد، والإرشاد الزراعي، ومؤسسات التعليم والبحوث.

In Public and private sector related to agricultural production, food processing, agricultural equipment, post-harvest operations, agricultural extension and in educational and



مهندس زراعي

Agriculture  
Engineer

التخصص الدراسي المناسب  
Education

بكالوريوس الهندسة  
الزراعية  
Bachelor of  
Agricultural

## Job Overview

## نبذة عن الوظيفة

فحص العينات الزراعية والتربة والمياه، والإشراف على تشغيل وصيانة الأجهزة في المختبر واعداد تقارير دورية وطباعة بيانات الفحوصات.

Inspection of agricultural samples, soil and water, supervising the operation and maintenance of equipment in the laboratory, preparing periodic reports and printing examination data.

## Job

## فرص العمل

المراكز المخبرية العامة والخاصة.

Government and private laboratory centers.



## أخصائي مختبر زراعي Agriculture Lab specialist

التخصص الدراسي المناسب  
Education

بكالوريوس علوم زراعية  
Bachelor of  
Agricultural Science

## Job Overview

## نبذة عن الوظيفة

التخطيط والتصميم لإنشاء وتركيب أنظمة الري، تشغيل وصيانة أنظمة الري، والتأكد من الاستعمال الأمثل للمياه بجدولة ري خاصة، دعم المزارعين في اختيار نظم الري والعمل على تطوير شبكاتها في المزارع المفتوحة، البيوت المحمية أو نظم الزراعة بدون تربة.

Planning and design of the establishment and installation of irrigation systems, operation and maintenance of irrigation systems, ensuring optimal use of water with special irrigation schedule, supporting farmers in selecting irrigation systems and developing their networks on open farms, greenhouses or soilless farming systems.

## Job

## فرص العمل

في المؤسسات الحكومية والخاصة، والمشاريع الزراعية، في المؤسسات التعليمية، شركات الهندسة.

In governmental or private institutions, agricultural projects, educational institutions, engineering companies.



مهندس ريّ

Irrigation Engineer

التخصص الدراسي المناسب  
Education

بكالوريوس العلوم الزراعية  
أو الهندسة الزراعية تخصص  
الأراضي والمياه

Bachelor of Agricultural  
Science  
or Agricultural Engineering

